

## ILMU BERSILAT UNTUK SEMUA

Seni silat Melayu belum begitu dikenal oleh masyarakat bukan Melayu. Terlihat sedikit — atau mungkin tidak ada langsung — masyarakat bukan Melayu yang mempelajari silat-silat Melayu. Terlihat susah untuk dipelajari bagi kita melihat orang-orang India atau Cina yang menunjukkan kebolehan mereka berlatih di khalayak ramai. Tetapi sebaliknya kita akan dengan mudah melihat anak-anak muda kita mempelajari seni mempertahankan diri bangsa lain seperti Tae Kwan-do, Karate, judo dan lain-lain. Seni mempertahankan diri masyarakat Cina seperti Tai Chi, Kungfu dan lain-lain, juga jarang-jarang kita lihat dipelajari oleh masyarakat Melayu dan India. Kita secara tidak langsung seolah-olah menganggap bahwa seni-seni mempertahankan diri seperti Judo, Tae Kwan-do dan Karate itu sebagai bersifat antarbangsa dan dipelajari oleh semua bangsa. Sebaliknya kita seolah-olah menganggap bahawa seni-seni mempertahankan diri seperti silat, kungfu dan lain-lain seumpama itu sebagai seni mempertahankan diri yang menjadi milik satu-satu kaum tertentu.

Dalam zaman ini, masa perkembangan yang pesat, segala ilmu mempertahankan diri perlu membuka pintu mereka seluas-luasnya kepada segala saja tanpa mengira kaum. Maka itulah langkah PASAK untuk membuka pintu persatuannya kepada anggota-anggota bukan Melayu yang ingin belajar bersilat, memelihara baik langka ini sepenuhnya ditiru oleh persatuan-persatuan seni mempertahankan diri bukan saja dari kaum Melayu tetapi juga oleh kaum lain. Seni silat dengan istilah "mempertahankan diri" haruslah dicocokkan dengan konsep hidup sekarang. Ia haruslah dianggap sebagai "seni" dan "riadah" dan bukan sebagai "senjata". Sekalipun begitu, tentulah tidak salah jika seni yang dipelajari itu dijadikan senjata untuk mempertahankan diri dalam masa-masa kecemasan.

Apa yang dinyatakan tadi adalah satu percubaan untuk menjadikan seni mempertahankan diri kaum-kaum di sini mempunyai imej yang sama seperti Judo, Karate dan Tae Kwan-do yang dilahirkan oleh masyarakat Jepun. Hanya apabila kita berjaya membentuk imej serupa, itu sahlah maka kita boleh mengharapkan nama seni silat Melayu dan juga silat-silat lain yang dipunyai oleh kaum-kaum lain, dikenal oleh masyarakat di luar Singapura. Tetapi ini bukanlah satu tugas yang mudah. Pertama, masing-masing kaum perlu menghapuskan perasaan "kepunyaan" yang terlalu tebal. Kedua, kita mestilah berangguk-sangguk menyebarkan seni mempertahankan diri kita itu kepada masyarakat luar dengan menyertai pertandingan-pertandingan yang sejenis diadakan di luar negeri. Perasaan takut kehilangan kepribadian seni masing-masing kaum, pasif wujud. Tetapi perasaan itu boleh dihindarkan sekiranya kita memahami benar-benar terhadap konsep hidup sekarang. Sekalipun begitu memanglah diakui bahawa masa yang agak panjang masih diperlukan sebelum harapan ini dapat dijadikan kenyataan.

## SATU PESTA SILAT

SATU pesta silat akan diadakan di sini tidak lama lagi. Pesta itu diadakan buat pertama kali sempena sambutan Hari Kebangsaan tahun ini. Pesta itu juga adalah yang pertama diadakan sejak Republik ini mengautkan undang-undang yang mengawal pergerakan seni mempertahankan diri di sini. Sebanyak lapan buah pasukan yang menjadi anggota Persekutuan Silat Singapura mungkin akan menyertai pesta itu. Walaupun pesta itu bukan merupakan satu perlawanan, tetapi hadiah-hadiah akan diberikan kepada pasukan-pasukan yang dapat menunjukkan persembahan terbaik. Melalui pesta itu diharapkan pasukan-pasukan masyarakat Singapura tentulah akan memperkembangkan diri sebagai seni mempertahankan diri di sini. Tujuan utama undang-undang itu hanyalah untuk menggalakan pertumbuhan-pertumbuhan yang menggalakan seni itu dari direstapi oleh anggota-anggota kumpulan haram. Dengan mematuhi undang-undang tersebut, pertumbuhan-pertumbuhan tempatan masih boleh berkembang tanpa sebarang sekatan.

Pesta itu membuktikan bahawa pengukuhan undang-undang mengenai seni mempertahankan diri tidak sedikitpun menjejaskan perkembangan berbagai seni mempertahankan diri di sini. Tujuan utama undang-undang itu hanyalah untuk menggalakan pertumbuhan-pertumbuhan yang menggalakan seni itu dari direstapi oleh anggota-anggota kumpulan haram. Dengan mematuhi undang-undang tersebut, pertumbuhan-pertumbuhan tempatan masih boleh berkembang tanpa sebarang sekatan.

## SILAT SEBAGAI SUKAN

UTSAHA PERSEKUTUAN untuk meningkatkan taraf seni silat di Republik ini, menyatukan dan menyelenggarakan kegiatan-kegiatan yang berkaitan dengan peredaran seni mempertahankan diri di sini. Tujuan utama undang-undang ini adalah untuk menggalakan pertumbuhan-pertumbuhan yang menggalakan seni itu dari direstapi oleh anggota-anggota kumpulan haram. Dengan mematuhi undang-undang tersebut, pertumbuhan-pertumbuhan tempatan masih boleh berkembang tanpa sebarang sekatan.

Satu fakta yang menggalakan ialah hakikat bahawa seni silat telah diterima oleh Majlis Sukan Singapura sebagai salah sejenis sukan sama seperti Judo dan taekwon-do dan yang seumpamanya.

Seperti kata Haji Ya'acob Mohamed, sukan ini dapat digunakan bagi membina jati-mani para belia dan belawarita untuk menjadikan mereka anggota masyarakat yang berdisiplin dan tabah lasak dalam penggunaan negara.

Semoga dengan adanya pimpinan yang baik dan nasihat serta bimbingan dari Menteri Negara Felebat Perdana Menteri, PERSEKUTUAN dapat mencapai matlamatnya. Itu sama seperti usaha membina sepakakrawa di bawah PERHES.

Malah persatuan sepakakrawa telah dapat juga menggalakan pertandingan antara pasukan-pasukan bukan Melayu. Ini adalah satu perkara yang sungguh menggalakan. Hendakanya perkara ini ditubuhkan juga oleh PERSEKUTUAN agar semua kaum di sini dapat menikmati sama raihan sukan tersebut. Dan dalam semangat berisukan itulah pertandingan akan terjalim erat lagi. Semoga matlamat pertandingan itu dapat dicapai.

19 AUG 1976